
izstopilo, odnosno se preselilo 10 članov, 
vstopilo jih je tudi 10. Društvo je imelo tri 
zborovanja, in sicer dne 16. oktobra 1926 v 
Kozjem, dne 6. aprila 1927 v Kozjem in dne 
11. junija 1927 na iPrevorju. Pri posameznih 
zborovanjih so se vršila sledeča predavanja: 
1. »Fizikalni temelji brezžične telefonije«, 
poroča tov. Hernaus in 2. »Delovna šola«, 
poroča tov. Humar. Mem letom sta bili dve 
odborovi seji. Na prvi se je sklepalo o kul* 
turnem dnevu ZKD v Mariboru, na drugi so 
se pa podale smernice delegatu za pokrajin* 
sko skupščino. Ob priliki zborovanja dne 
6. aprila je bil odlikovan z redom Sv. Save 
V. reda tov. Franc Šetinc, šolski upravitelj 
v pok. Društvo je bilo zastopano na pokra* 
jinski skupščini v Kranju in na glavni skup* 
ščini v Skoplju. 

Blagajna izkazuje dne 30. junija 1927 
9506-70 Din prejemkov, 9016"50 Din izdatkov 
in 490-20 Din prebitka. Račune sta pregledala 
tov. Čok Albert in tovarišica Karlinova ter 
našla iste vredu. Tov. predsednik se zahvali 
blagajničarki za vestno vodstvo blagajne. 

Pred volitvami povzame besedo tovariš 
Humar ter kritizira delovanje društva, po* 
sebno pa odbora. Poziva vse navzoče, naj ne 
volijo več starega odbora. K temu povzame 
besedo tov. Čok povdarjajoč, da odbor ni 
društvo. Ako ne bodo sodelovali vsi člani, 
ne bomo mnogo dosegli. 

Voli se po listkih. Za predsedniško me* 
sto se vrši ožja volitev med tov. Hernausom 
in Potočnikom. Izvoljen je 'bil stari odbdr, 
in sicer: predsednik Potočnik Ante; pod* 
predsednik Hernaus Josip; tajnica Stadler 
Milka; blagajničarka Vouk Slava; odborniki: 
Čok Albert, Slavec Ivan. Ker tov. Humar ne 
sprejme izvolitve, prevzame njegovo mesto 
tov. Staufer Fran. 

Šolska reforma: ? ?. 
Samoizobrazba: Kakor se je že sklenilo 

na odborovi seji, se ustanovijo v našem 
okraju trije samoizobraževalni krožki, in si* 
cer na Pilštanju za šole: Buče, Dob je', Pil* 
^štanj, Prevorje, Št. Vid, Virštanj in Zagorje; 
2. v Podsredi za šole: Koprivnica, Kozje, 
Pečice, Podsreda in Sv. Peter pod Sv. gora* 
mi; 3. v Polju oziroma Podčetrtku za šole: 
Olimje, Podčetrtek in Polje. Določijo se sle* 
deči sklicatelji: za Pilštanj tov. Humar, za 
Podsredo tov. Hernaus in za Podčetrtek tov. 
Zazula. Tov. Humar razjasni bistvo krožkov 
in razdeli sklicateljem navodila. 

Izvenšolsko delo: ? ?. 
Slučajnosti: Tov. Humar prečita pismo 

nekaterih članov ožjega sosveta, v katerem 
ga naprošajo, da zbira prostovoljne prispev* 
kc za 'tov. Moderndorferja. Med člani na* 
bere 132'50 Din. Prihodnje zborovanje se 
vrši meseca marca v Kozjem ali na Pilštanju. 
Ker drugih slučajnosti ni, zaključi tov. pred* 
sednik zborovanje. 

+ SAVINJSKO UČITELJSKO DRU* 
ŠTVO ZA VRANSKI OKRAJ je zborovalo 
dne 20. marca t. 1. na Gomilskem. 

1. Situacijsko poročilo: a) Predsednik 
tov. Zdolšek je podal natanko poročilo o seji 
širjega sosveta v Mariboru, b) Tovariš Yarh 
pa je poročal o občnem zboru pedagoške 
centrale v Mariboru. 

Statistika: a) Število učiteljstva v okraju 
36, število članstva 33, c) število udeležen* 
cev 27. 

Sklepi: 1. Debatiralo se je o okrajnih 
učiteljskih knjižnicah in sklenilo, da se od* 
stopi okrajna učiteljska knjižnica oblastni 
knjižnici, če se ista ustanovi. 

2. Poroča se, da za prireditev izobraže* 
valnega tečaja ni tu primernega kraja. 

II. Samoizobrazba: Poročevalca: Tov. 
Šega in tov. Sevnik. a) Število krožkov »Bras* 
lovski in Vranski. b) Sestanki: Vsak krožek 
je imel zopet po en sestanek, c) Udeleženci: 
V Braslovčah je bilo od 16 samo 9 udeležen* 
cev; vršile so se tri razprave. — Na Vran* 
skem vsled slabega vremena samo 4 udele* 
ženci: medsebojne razprave o eloimači šoli. 

III. Šolska reforma: ? ?. 
IV. Izvenšolsko delo: ? ?. 
V. Slučajnosti: ? ?. 
-[- UČITELJSKO DRUŠTVO ZA ME* 

STO PTUJ IN PTUJSKI ŠOLSKI OKRAJ 
je zborovalo dne 15. aprila v Ptuju. 

1. Situacijsko poročilo: 
V okraju je 148 učiteljskih oseb. Članov 

društva je 134, zborovanja se je udeležilo 56 
članov ter dva tovariša iz ormoškega okraja. 

Važnih dopisov ni bilo, podrobno situ* 
acijsko poročilo je odpadlo. 

Predavanja: Tov. predsednik je dal re* 
ferat tov. Jančiča: Položaj in tovarištvo uči* 
telja, o katerem bi se bilo moralo že na 
marčnem zborovanju razpravljati, v debato. 

Razvila se ni debata, morda zato ne, ker 
so starejši tovariši odklonili razpravo o temi. 
Ptujski krožek je poveril tov. šterka, da raz* 
pravlja v temi. 

V referatu, ki ga je podal, je jasno očr* 
tal službeno razmerje učitelja do svojih še* 
fov tovarišev ter teh do učitelja tovariša, ka* 
kor tudi stalež učiteljstva med seboj. V bi* 
stvu nam je povedal isto kakor tov. Jančič, 
samo" jasneje, ostreje, kar je izzvalo pri to* 
varišicah proteste. 

Izrekla se je želja, da tov. Jančič svoj 
referat nekoliko predela ter ga v »Tovarišu« 
obelodani, ker je aktualen. 

Nato je prišel v razpravo referat mešč. 
učitelja tov. Šegule: o običnih računskih ne* 
dostatkih in njih vzrokih. 

Na marčnem zborovanju nam je podal 
tov. temeljito izdelan referat. Podlaga račun* 
skemu pouku naj bodo mere. Vse, kar se 
obravnava, naj se ponazoruje. Temelj mora 
biti trden, če naj se i nadalje zida trdno. 
Obravnaval je različne načine sklepov na 
vzgledih. Podal je v svojem referatu maksi* 
mum tvarine, ki naj se predela na najviše 
organiziranih osnovnih šolah v tem pred* 
predmetu. 

Stanovska organizacija UJU 
Iz društev: 

Vabila: 
= SLOVENJEBISTRIŠKO UČITELJ« 

SKO DRUŠTVO zboruje dne 2. junija ob 
10. uri v Studencih. Pol ure prej je odborova 
seja. Na dnevnem redu je med drugim tudi 
predavanje g. nadzornika Črncja o Lavtarje* 
vih računicah. Smatrajte to zborovanje kot 
nadomestilo prejšnjih uradnih učiteljskih 
konferenc ter pridite vsi. Glede obeda se 
zglasite pravočasno pri tov. Zivku. Več v 
okrožnici. — Pl. 

Poročila: 
+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA LA* 

ŠKI OKRAJ je zborovalo dne 14. aprila ob 
8. uri na Zidanem mostu. 

Situacijsko poročilo: Tov. Kislinger otvo* 
ri zborovanje, opraviči obolelega predsed* 
nika tov. Plavšaka in mu želi v imenu vseh 
skorajšnjega ozdravljenja. Nato prečita do* 
stavek k revizijskemu poročilu glede njego* 
vega predloga o novih pravilih UJU (volit* 
ve). — Tov. blagajnik apelira na vse član* 
stvo, da sigurno poravna celoletno članarino 
do 10. junija. 

Statistika: Vsega učiteljstva v okraju 
124; število članstva 114; udeležencev 81. 

Samoizobrazba: Tov. Šuligoj je podal 
poročilo o delovanju krožkov. 12. marca se* 
stanck v Hrastniku (O jezikovni vzgoji in 
pouku); 23. marca Trbovlje*Vode (O gospo* 
darskem liberalizmu); 27. marca Trbovlje* 
Vode (Iz družboslovja. Poročal tov. Pahor). 

Reforma šole; Tov. Pibrovec iz Jesenic 
nam je v izčrpnem in prepričevalnem govoru 
predočil sodobno Evropo v modernih šolskih 
stremljenjih ter podal živo sliko o svojem 
delu v 1. razredu v smeri delovnega pouka. 
Za svoje izvajanje je žel najprisrčnejšo za* 
hvalo in zagotovilo, da bo njegovo seme 
vzklilo marsikje v našem okraju. 

Slučajnosti: Tov. Mrovlje iz Jesenic nas 
vabi na ekskurzijo v Bolgarijo, ki bi gotovo 
veliko pripomogla k spoznavanju in tesnejši 
vezi med obema sosednjima slovanskima dr* 
žavama. — Ustanovitev oblastne učiteljske 
knjižnice prav toplo pozdravljamo in se stri* 
njamo s poverjeništvom. 

Na dopis poverjeništva glede določitve 
primernega kraja za počitniški tečaj mora* 
rho — žal — odgovoriti negativno, ker v na* 
šem okraju ni primernega kraja, ki bi odgo* 
varjal vsem potrebam. 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA KOZ* 
JANSKI OKRAJ je imelo občni zbor dne 
14. januarja 1928 v Kozjem. 

Situacijsko poročilo. Prečitajo se sledeči 
dopisi: a) Dopis ZKD v Mariboru, v katerem 
se poziva vse članstvo, da sodeluje pri usta* 
novitvah javnih knjižnic, gledaliških pred* 
stavah, tamburaških zborih itd. b) Okrožnica 
poverjeništva UJU Ljubljana o izvenšolskem 
delu in samoizobraževalnih krožkih. Dopis 
se razmnoži in dobi vsak sklicatelj samoiz* 
obraževalnih krožkov po en izvod, c) Navo* 
dila poverjeništva UJU Ljubljana o delu 
društvenih fuokcijonarjev in navodila, kako 
se naj predsedniki zagovarjajo, če so bili 
opominjani radi protestne brzojavke ob pri* 
liki odstavitve tov. Flereta iz ministrstva pro* 
svete. Dopis se vzame na znanje, d) Dopis 
o ustanovitvi »Mladinske Matice«. Propa* 
gandno delo v našem okraju prevzame tov. 
Čermelj. 

Tov. tajnica poda sledeče Hetno poro* 
čilo: Naše društvo je štelo v minulem letu 
41 rednih in 4 častne člane. Med letom je 



Tudi tu ni bilo debate, ker je tov. refc 
rent sam priznal, da je zahteval maksimun 
tvarine. 

Izrazila se je želja, da tov, predavatel, 
poda na enem prihodnjih zborovanj iste 
temo, pa samo za višjo stopnjo, kar je rade 
volje obljubil. 

2. Samoizobrazba. Tov. Jančič je poro 
čal: V šestih krožkih je 119 članov. Udeležb; 
je povprečno 64%. Udejstvovanje članov pr 
razpravah bi moralo biti živahnejše, kajt 
vsakemu članu naj bo udeležba in udejstvo 
vanje v krožku duševna potreba. Krožki p; 
morajo članom nuditi kar največ onega, kai 
potrebujejo, da ne zaostanejo za zahtevam 
časa. Poročevalec poda več snovi, ki naj bi si 
v krožkih obravnavala. 

Po živahni debati se pride do zaključka 
da naj noben krožek nima več ko 20 članov 
ter da naj se združijo v krožke one šole, ka 
terih učiteljstvo si je najbližje. 

3. Šolska reforma. Tov. Fras je prisostvo 
val občnemu zboru Pedagoške centrale i 
Mariboru, ker je bila na dnevnem redu tud 
delovna šola. Tema se ni obravnavala. 

4. Izvenšolsko delo. Tov. Lešnik je raz 
poslal vsem upraviteljem okrožnico, v kater 
je zahteval osebno mnenje istih o izvenšol 
skem delu ter podatke o istem. Ni še dobi 
vseh odgovorov; kar jih je pa sprejel so po 
voljni. 

Niso p< vsod dani pogoji za izvenšolske 
delo. Marljivo in vestno delo učitelja v šol 
mu bo odprlo pot za delo izven šole. Ko hc 
imel podatke vseh šol, bo sestavil podrobne 
poročilo. 

5. Slučajnosti. Prihodnje zborovanje b: 
12. maja v Ptuju. Zborovala bodo tov. dru 
štva iz Ormoža, Ljutomera, Čakovca in Va 
raždina, skupno s ptujskim.'Na tem zboro 
vanju bo govorila tovarišica nadzornica Jeh 
Premrou o kmetijsko*gospodinjskih nadalje 
valnih tečajih. 

+ KAMNIŠKO UČITELJSKO DRU: 
STVO je zborovalo dne 19 aprila v Dom 
Žalah. 

Situacijsko poročilo: a) Število učitelj 
stva v okraju 123. b) Število članstva v okra 
ju 105. c) Udeležencev 49. 

Tovariš predsednik sporoča, da se vrš 
naslednje zborovanje v Ljubljani, v juniji 
je pa jubilejno. 

Nato poda poročilo o seji širjega sosve 
ta v Mariboru. 

Glede pogodbe z Učiteljsko tiskarne 
predlaga tov. Maver, naj se vstavi v nje 
točka, da bi dobilo UJU gotov procent oc 
knjig in učil, ki jih nabavi učiteljstvo v Uči: 
teljski tiskarni. Ako zamore to storiti Zal 
šolskih knjig in učil, bo tudi Učit. knjigarna 

Tov. Arrigler omenja glede referenta \ 
Beogradu, da je njegov delokrog v tem, d. 
dostavi predloge prosvetnega oddelka mini 
strstvu, ne pa da sam nastavlja in predloge 
preobrača. Glede obrambnega sklada je mne: 
nja, da je bolje, da ostane pri društvu, kei 
bo društvo samo pač najbolje znalo z njirc 
razpolagati, kar se soglasno sprejme. Želi še 
kot vse članstvo, da naj poverjeništvo stre: 
mi za tem, da organizačni davek omeji, ker je 
prevelik. 

Predlog laškega učiteljskega društva gle> 
de tajnih volitev se soglasno sprejme. Orne: 
nja glede nove zahteve članov Edinstva ir 
solidarnosti društev s poverjeništvom z ozl 
rom na pogajanja. 

Tovariš Arrigler poroča o Učiteljskem 
konviktu, pojasni potrebo ustanovitve in va: 
bi k pristopu. 

Sklene se, da bo proslava društvenega 
jubileja; interna. 

Samoizobrazba: Tov. predsednik poroča 
o ferijalnem tečaju poverjeništva. V našem 
okraju ni kraja, kjer bi se mogel vršiti. Nate 
prečita navodila referentom za samoizobraz: 
bo. Glede stvoritve oblastne knjižnice je 
društvo proti, ker ne bodo okrajne učitelj: 
ske knjižnice okrnjene, razven tega imajc 
društva svoje posebne potrebe, lažje izposo: 
janje je na ta način. AH bo Ljubljana naba: 
vila toliko število knjig' iste vrste, da bo za 
dostovalo za oblast? Se bo ozirala na dežele 
pri nakupu učil? Kako naj sprava v najod-
daljenejša sela učitelj učila? 

Glede predloga liceljskega učiteljskega 
društva o reformi šole se sklene: 1. Učitelji* 
šče naj ostane. 2. Izvrši naj se reforma glede 
tvarine in dobe. 3. Reformira naj se vadnica, 
Tovarišica Rupnikova predlaga naj se pazi 
na vzgojo osebnosti in značaja in sprejme 
naj se učence, ki imajo odkrito vedenje. 

Tovariš Hrovat poroča o sestanku v Ma 
riboru. 

Slučajnosti: Tov. Arrigler poroča, da jt 
pogrešno, da objavlja odbor »Mladinske Ma 
tiče v »Učit. Tovarišu« statistiko naročnikom 
»Mladinske Matice«, ker je možnost prido 
bivanja naročnikiov v bogatih krajih drugi 
kot v revnih. Sprejmeta se še predloga, na, 
se izogne težko razumljivim besedam, če s« 
ne more, naj se jih spodaj Komentira in, slike 
naj bodo otrokoim razumljive. 

+ OKRAJNO UČITELJSKO DRU 
ŠTVO ZA ORMOŠKI OKRAJ je zborovale 
l\. aprila t. 1. v Ormožu. 

I. Situacijsko poročilo: a) Število učitelj 
stva v okraju 66; b) število članstva v OKrajt 
61; c) število udeležencev pri zborovanju 4-
= 72%. č) Tov. predsedniK obširno poroči 
o seji širjega sosveta UJU v Mariboru dnt 
15. aprila 1928 ter apelira na navzoče, na, 
kažejo vedno in povsod tovarištvo do svojil 
sodrugov, iz njih vedenja v in izven šole ps 
naj odseva stanovska zavest. — O Kisiinger 
jevem predlogu o splošni in tajni volitvi > 
naši organizaciji poda poročilo tov. Fran Po 
platnite; v nato sledečem glasovanju se pri 
družijo zborovalci tozadevnemu sklepu la 
škega učiteljskega društva ter sprejmejo bre; 
ugovora imenovani način volitev. 

II. Samoizobrazba: Poročevalec tovarii 
Vennigerholz. 

V okraju so štirje krožki, od katerih K 
imeli od zadnjega zborovanja trije po en se 
stanek. Izmed 50 članov teh krožkov se j< 
udeležilo sestankov 34 članov. 

Isti poročevalec je predaval »Kako sme 
ustanovili Gospodarski svet«, navajajoč uči 
teljstvo k delu za povzdigo kmetijstva. Uo 
datno k temu poročilu so se sprejele sledeče 

resolucije: 
1. Podeželski učitelj se udejstvuj v prv 

vrsti na gospodarskem polju, kajti le blago 
stanje naroda povzročuje potrebo po kulturi 

2. Mladinska Matica bodi s svojimi po 
učnimi publikacijami predhodnica gospodar 
skega blagostanja: a) Malemu sadjarčku leti 
1928. sledi b) Mali vrtnarček leta 1929., c 
Mali živinorejček leta 1930., č) Mali gospo 
darček leta 1931., d) Mali poljedelček leti 
1932., e) Mali gozdarček leta 1933., f) O hi 
gijeni in lepem vedenju leta 1934., g) Mal 
državljanček leta 1935. itd. 

3. UJU poverjeništvo Ljubljana posre: 
duj pri Mohorjevi družbi, Vodnikovi družb 
in Kmetijski Matici, da naj izdajajo vsake 
leto po eno enotno knjigo gospodarskega 
značaja^ ispisano od najboljših Istrokovnja* 
kov in praktikov, deljeno v dva dela: a) Do: 
mači travnik 1. manjšega, 2. večjega posest 
nika. b) Gospodarsko poslopje 1. manjšega 
2. večjega pos. c) Živinoreja 1. manjšega, 2 
večjega pos. č) Poljedelstvo 1. manjšega 
2. večjega pos. d) Sadjarstvo in uporabi 
sadja 1. manjšega, 2. večjega pos. e) Goz: 
darstvo in uporaba lesa 1. manjšega, 2. več: 
jega pos. f) Vrtnarstvo in uporaba sočivja 
1. manjšega, 2. večjega pos. g) Vinogradar: 
stvo in kletarstvo 1. manjšega, 2. večjega 
pos. h) Mlekarstvo in uporaba mlečnih iz: 
delkov 1. manjšega, 2. večjega pos. i) Kaj je 
treba znati državljanu o delokrogu občine 
sreza, oblasti, države. 

4. Te resolucije naj se obravnavajo na 
letošnji '.pokrajinski skupščini !povJ UJU 
Ljubljana. 

Nato sledi še poročilo tov. J. Rajšpa c 
občnem zboru »Pedagoške centrale v Marl 
boru«. 

III. Šolska reforma: Tov. Olga Šijanec je 
poročala o »Potovanju k mednarodnemu pe: 
dagoškemu kongresu v Locarno« z navedbe 
važnejših irazprav v pravcu šolske reforme 
— Tov. Rihard Papst je predaval o »Orijen. 
taciji za pouk v risanju« ter priredil obenerr 
razstavo risb učencev 5. in 6. razreda osnov: 
ne šole v Ormožu,. 

IV. Izvenšolsko delo: Referent za Mla* 
dinsko Matico tov. Najžer je poročal o uspe* 
hu zbiranja naročnikov v našem okraju. Iz: 
med 2124 šoloobveznih otrok je 305 naroč= 
nikov Mladinske Matice ali 14K%. 

V. Slučajnosti: Izvolijo se delegati za 
obe skupščini. 12. maja zborujemo skupno, 
s sosednimi učiteljskimi društvi v Ptuju, 16, 
junija pa sami v Središču. 

+ UČIT. DRUŠTVO ZA POL. SREZ 
LJUTOMER»GOR. RADGONA je zboro* 
valo dne 21. aprila 1928 v Gor. Radgoni. 

I. Situacijsko poročilo: Število učiteljstva 
v srezu 100, število članstva v srezu ?, šte; 
vilo udeležencev pri zborovanju 49. 

Tov. predsednik otvori zborovanje s po* 
zdravom na navzoče članstvo. Konstatira 
z žalostjo majhno število navzočih in odsot* 
nost posebno mlajšega učiteljstva. Drugič se 
bodo imena neoipravičenccv objavila. — V 
svojem govoru omeni veselo dejstvo, da se 
je strnilo zopet vse slovensko učiteljstvo v 
enotno vrsto — »Edinstvo« je zopet zdru* 
ženo z UJU. — Nato poroča o seji širjega 
sosveta, ki se je vršila dne 15. aprila v Ma* 
riboru. 

Sledi kratko poročilo tov. nadzornika 
Karbaša o občnem zboru »Učit. doma« v 
Mariboru. Iz njega je razvidno, da delo lepo 
napreduje in da je naše društvo glede plače* 
vanja članarine eno izmed prvih. 

Tov. Brumnova poda kot blagajničarka 
finančno stanje našega društva in poziva 
člane(ice), da poravnajo zaostalo članarino z 
ozirom na sklep upravnega leta 1927./28. naj* 
kasneje do konca šolskega leta. 

Po odobrenju prečitanega zapisnika se 
preide k dopisom: 

a) Prošnji državnih upokojencev se ugodi 
s tem, da se jim nakaže znesek 50 Din iz 
društvene blagajne. 

b) Pristop k »Samopomoči« se toplo pri* 
poroča. Za poverjenika se izvoli tov. Cujnik. 

c) Na dopis tov. Senkoviča o uporabi 
Lavtarjevih računic, se javi tov. Ivanjšič, 'ki 
bo predaval o »Temeljnih principih njegove 
ideje« meseca junija na Ščavnici. 

č) Glede priključitve okrajnih učitelj* 
skih knjižnic oblastni učiteljski knjižnici se 
razvije živahna debata. Tov. Ivanjšič pred* 
,laga naj ostanemo pri sreskih knjižnicah in 
naj prosimo oblast za denarno podporo. Tov. 
nadzornik Karbaš pa je odločno za oblastno 
knjižnico. Njegovemu mnenju se pridruži 
tov. Mavric in se dasta predloga na glasova* 
nje. Sprejet je bil predlog tov. Karbaša. 

II. Samoizobrazba. Tov. Tratar poroča o 
delovanju oio krožkov v našem okraju v 
kronološkem iredu. i Prečita se bkrožnica 
pov. UJU, tičoča se oio krožkov. — KeT sta 
Kapela in Negova preveč oddaljeni od Gor. 
Radgone, se sklene, da se osamosvojita in 
se določita sklicatelja Mihalič Janko (Ka* 
pdla) in Pertl Marica (Negova). 

III. Reforma šole. Tov. nadzornik Kar* 
baš poda zelo lepo predavanje »O našem 
delu v šoli«, za katero se mu tovariš pred* 
sednik lepo zahvali. 

Nato sledi predavanje tov. Tratarja »O 
Mladinski književnosti«. Interesantnemu iz* 
vajanju so sledili navzoči z velikim zanima* 
njem. Resolucija, ki jo poda predavatelj, se 
soglasno sprejme in pošlje poverjeništvu 
UJU. K debati se oglasi tov. Žerjav, ki pra* 
vi, da se mora najti kompromisna pot, ker 
se hoče namesto čitank uvesti šolski list. 
Tov. nadzornik predlaga, da se izvoli tov. 
Tratarja za delegata pri pokrajinski skup* 
ščini. 

IV. Izvenšolsko delo. Tov. Cujnik po* 
roča o izvenšolskem delu najprej splošno in 
nato podrobno v Apaški kotlini in Gornji 
Radgoni. 

V. Slučajnosti. Prihodnje zborovanje bo 
v Ptuju dne 12. maja, skupno s ptujskim, 
ormoškimi lin čakovskim učiteljskim dru* 
štvom. 2. junija pa zborujemo na Ščavnici, 
v slučaju slabega vremena pa 9. junija isto* 
tam. 

Zborovanje se zaključi ob 5^15. uri. 
+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA MA* 

RIBOR — LEVI IN DESNI BREG je zbo* 
rovalo dne 3. aprila 1928 v Mariboru. 

Situacijsko poročilo. Predsednik je po 
otvoritvi čestital tov. Radoslavu Knafliču na 
njegovem odlikovanju z redom Sv. Save V. 
vrste in povdaril njega res velike zaslkige v 
nevstrašeni borbenosti v javnem delovanju 
v dobi predvojnih persekucij nemškega bi* 
rokratizma. — Zapisnik' zadnjega zborovanja 
je bil sprejet lin prečitani došli dopisi. 

Članstva je 126, navzočih 88, opravičil 
se ni nihče! 

Reforma šole. Tov. Bregant iz Blance je 
na podlagi lastne prakse temeljito orisal de* 
lovni pouk v osnovni šoli, specijelno v ele* 

mentarnem razredu, podprl izvajanja z mno 
gimi nazornimi tabelami in šolskimi izdelk 
njegovih učencev. Za predavanje je žel odo 
bravanje, v diskusijo so posegli: dr. Žgeč 
Vavda in Podgornik. 

Samoizobrazba. Referent krožkov tov 
Vavda je poročal o delovanju pos. krožk ov 
želi, da mu sklicatelji po sestankih sporoči je 
poleg teme še način razpravljanj, event. ho 
spitacije, diskusije, žeflje itd. Krožki, ki umaje 
že delovne načrte, naj jih iznesejo. 

Slučajnosti. Tov. predsednik Rozbauc 
je bil določen za delegata občnega zbora pe 
dagoške centrale v Mariboru. 

Prihodnje zborovanje bo začetkom maja 
v Mariboru. 


